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Josep Simón, Xargai 



Hola veïns i veïnes,

Durant aquest mig any que sóc
regidor a l’ajuntament he pencat
més que quan treballava a la meva
empresa.
En serio, realment hi ha molta feina 
i el que és molt important: un bon
equip.

Pel que fa a la meva àrea, a l’estiu 
va haver-hi problemes de
terbolesa, la bomba del pou es va
cremar, la cèl·lula galvànica es va
espatllar i hem pogut solventar-ho
amb la compra de nous aparells i
bons professionals.

També hem vallat el pou vell tal
com ens mana l’ACA, pintat
l’interior de l’Ajuntament i
reacondicionat el consultori mèdic.

Aquesta segona quinzena de
desembre hem començat  les obres
de reforma del Local Social.

Paraules 
d’un regidor

Esteve  
Bas Ginestar

Regidor
d’infraestructures, 

serveis i equipaments
municipals

De cara a l’any vinent estem
treballant en les properes
actuacions: 

Subvenció per fer la canonada
nova d’aigua des del dipòsit fins
al cementiri ara  és de
fibrociment.
Instal·lació de turbidímetre per
detectar la terbolesa de l’aigua.
Quadre elèctric nou per les
instal·lacions de pous i dipòsit.
Instal·lació de barrera d’accés al
dipòsit municipal així com vallar
el mateix.
Analitzador en continuo de
nitrats.
Telecontrol al pou

I... molt més.

Agraïr des de la Regidoria la
inestimable col·laboració d´en Josep
Margall, en Lluís i en Met l’agutzil.

Salut per tots!
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NOTICÍES 

Reunió oberta als
veïns de l’equip
de govern.
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Pròxima 
neteja de 
boscos
Dissabte 3 de Febrer El 18 de Febrer

#VINE A COMPRAR A LA PLAÇA DE LA VILA DE PONTÓS

Assessorament
d’estalvi
energètic
Dilluns 5 de Febrer
*cal cita previa 

Els dimarts

Parada de fruita i verdura
8h a 12h

Els dimecres i dissabte

Parada de peix
10h a 10:30h

Els divendres

Gas butà i propà
Durant el matí



La Festa Major d’enguany, 12 de novembre, ha
sigut tot un èxit. Després de la missa cantada,
ballarins i dansaires van ballar sardanes a la plaça
acompanyats per la Cobla del Baix Empordà. En
acabar, es va fer la visita a Mas Castellar, guiada
per l’Enriqueta i en Jordi Morer, arqueòlegs, que
van comptar amb nombrosos assistents.

Festa Major 
de Sant  Martí 

El 2 de desembre es va sortir amb un equip de
veïns voluntaris a netejar els boscos. En acabar ens
vàrem unir a l’acte d’homenatge al local social i
vàrem fer un pica pica. Per procurar tenir l’entorn
del poble net, entre tots els participants a la
recollida, s’ha decidit organitzar una neteja de
boscos el primer dissabte de cada dos mesos. 
La pròxima neteja sera el dia 3 de Febrer. 

Neteja de boscos 

Nova pista de petanca

Concert 
de Nadal i
pessebre

3

H A  P A S S A T

El 16 de desembre el
cor d’es Convent dirigit
per Russo Sala va
cantar-nos a la plaça
de la Vila i després
conjuntament, vem fer
una visita guiada al
pessebre de l’Antonia i
d’en Xavi Manera.

El 20 de gener es va inaugurar la nova pista de
petanca situada al parc infantil, al costat de la
pista municipal. 
La trobada va servir per conèixer el reglament del
joc i jugar algunes partides amb els assistents. 



La nova Llei de Residus obliga a separar la fracció
orgànica a partir del 2024. 
A Pontós, la millor opció, la més fàcil pels veïns i
alhora la més eficient per gestionar la fracció
orgànica, és el compostatge domèstic i comunitari.
L’agència de residus ens ha concedit una subvenció
que ens permetrà comprar compostadors pels veïns
que ho necessitin i construir dues zones de
compostatge comunitari on podran anar els veïns
que no tenen opció de compostar a casa. El projecte
també inclou una campanya on s’explicarà a tots els
pontosins com separar la fracció orgànica
correctament.

M E D I  A M B I E N T

La nova Llei de Residus obliga a que als veïns i veïnes
paguin el cost total de la recollida d'escombraries del seu
municipi. 
Amb la taxa actual no arribàvem a cobrir aquest cost i
l’ajuntament havia d’afegir uns 9000€ anuals extres per fer
front a aquestes despeses i  no podent destinar-los a altres
accions que beneficiarien més el poble. 

Per aquesta raó la taxa d'escombraries el 2024
s'incrementarà un 20% (apropant-se paulatinament al cost
que paga l'ajuntament a l’abocador i de transports de
residus), s'acabarà la bonificació de compostatge ja que
tothom haurà de compostar i esperem que amb la
campanya de comunicació i la col·laboració de tots,
reciclem més i millor i puguem disminuir els costos.

Hem de tenir molt clar que, com menys escombraries
generem i tirem als contenidors, i com més compostem,
menys pagarem de taxes. De cara al 2025 estudiarem la
manera d’implementar una taxa per generació perquè qui
recicli i composti bé, pagui una taxa inferior.

#COMPOSTATGE

Ja tenim el projecte de la minideixalleria a punt per licitar.
La previsió és començar les obres a la primavera. Això vol
dir que durant el transcurs de 2024 ja tindrem operativa
aquesta infraestructura tan necessària per al municipi per
poder dur a terme una correcta separació dels residus. 
Estarà ubicada al costat del magatzem i s’hi podrà portar:

Voluminosos 
Fustes 
Ferralla 
Electrodomèstics 
Restes de poda 
Olis
Piles i bateries 
Residus especial

#MINIDEIXALLERIA

Al voltant del 40% d’una bossa d’escombraries
correspon a la fracció orgànica. 
Fent compostatge reduïm la brossa que va a
l’abocador. 
La gestió de la matèria orgànica mitjançant el
compostatge domèstic o comunitari és més
econòmica i genera una menor petjada
ecològica. 

#TAXA D'ESCOMBRARIES
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Està formada per grans blocs de pedra treballats, amb dues
cares de maçoneria i entre elles un farciment de pedres de
diferents mesures lligades amb morter de fang.  

També s'han desenmascarat dues portes: la del poblat forticat
del segle IV a.c. i a la vegada, a l'altra banda del jaciment, ha
sortit un altra porta a la muralla al segle III a.c.

Una de les troballes més importants és l'edifici singular tipus
helènic del segle V a.c. que pot ser un delimitador del territori
dominat per Empúries on s'hi han trobat diversos elements de
tocador de ceràmica àtica de figures vermelles i que es
continuarà excavants en properes campanyes.

Aquest desembre han començat les obres de millora del local
social amb ajut del Pla d'Obres i Serveis de la Generalitat de
Catalunya i la Diputació de Girona que es preveu que acabin a
finals d'estiu. El projecte l'executarà l'empresa Kollatec amb la
direcció tècnica de Straddle 3. 

Amb la reforma, es redistribuirà l'espai perquè pugui ser el
màxim de polivalent i pugui donar reposta a tots els usos que
varen demanar els veïns i veïnes al procés participatiu. S'hi
podran fer moltes activitats com sopars populars, espectacles,
concerts, cursos i tallers, etc... 

També es millorarà l'aïllament, canviant portes i finestres, es
faran uns lavabos nous i més accessibles i un magatzem per
poder guardar el material d'ús de la sala.

Les obres són una primera fase de millora i en els propers
anys es buscaran nous finançaments per dotar-la de més
material tècnic, mobiliari i climatització.

#EXCAVACIONS 
MAS CASTELLAR

O B R E S   P Ú B L I Q U E S 

Mantindrem l’estructura i les funcions del local
original, construït  l'any 1986. Es redistribuirà
l'espai perquè pugui ser el màxim de polivalent
i pugui donar reposta a tots els usos que varen
demanar els veïns i veïnes al procés
participatiu. 

#INICI DE LES OBRES  LOCAL SOCIAL
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C U L T U R A

Com cada any, al jaciment ibèric de Mas
Castellar, gràcies a l'ajut de la Diputació de
Girona i la Generalitat de Catalunya, es
realitzen tasques arqueològiques que
permeten continuar investigant i coneguent
més sobre aquest valuós espai patrimonial
que tenim al poble. 

Les últimes campanyes de setembre,
desembre i gener s'han centrat en la
consolidació de les estructures defensives
(muralla i torres) del poblat ibèric que ens
permetran conèixer la dimensió total de
l'espai fortificat.

Un equip de nou arqueòlegs professionals,
dirigits per l'arqueòloga Enriqueta Pons i
l'empresa Mon Iber Rocs, han estat treballant
a la muralla que té una amplària de 2,80
mestres i es conserven aproximadament uns
22 metres d'extensió. 



El període per poder presentar la candidatura a jutge/essa de pau de Pontós és del
 24 de gener fins el 20 de febrer de 2024.
Com fer-ho?
Presencial o per internet fent una instància adjuntant el vostre currículum, una còpia
del document d’identitat i la declaració responsable signada.

T A U L E L L
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La Llei 7/2022, de 8 d’abril de 2022, de residus i sòls contaminats per a una economia
circular, estableix que arreu del territori espanyol només poden cremar restes
vegetals agrícoles les explotacions agràries.
Les persones que demanàven per cremar restes vegetals d’horts entre el 16
d’octubre i el 14 de març, i que no són explotació agrària/ramadera, ja no poden
demanar el permís. Aquestes restes s’han de deixar podrir en un marge del camp o
portar-les a la deixalleria per ser tractades com a residu.

CREMA DE RESTES VEGETALS

RENOVACIÓ DEL JUTGE/ESSA DE PAU TITULAR I
SUPLENT DE PONTÓS

Les obres de desplegament de la línia de fibra òptica a les masies, realitzades amb
l'ajut del Pla d'Obres i Serveis de la Generalitat, van finalitzar el passat mes de
novembre. 
La xarxa estarà gestionada per la Fundació Guifi.net que manté acords de
col·laboració amb diferents empreses que actuen com operadors: Empordà Wifi,
Indaleccius i Girona Fibra.
Si viviu en una masia i voleu connectar-vos a la fibra, podeu posar-vos en
contacte amb l'ajuntament i us explicarem quins passos heu de seguir. 

DESPLEGAMENT DE LA FIBRA A LES MASIES

Les obres de reforma del Local Social duraran fins a l'estiu. Per aquest motiu, aquest
any es posposa la festa de la vellesa a la tardor i la farem coincidir amb la
inauguració del Local Social.
D'aquesta manera podrem preparar amb temps una trobada especial que servirà
tant per homenatjar la gent gran com per estrenar el nou local.

FESTA DE LA VELLESA 

L'equip de govern, en reunió oberta amb els veïns i veïnes, explicarà les actuacions
realitzades al poble aquest primer semestre i les previstes per aquest 2024.
Les reunions obertes són una bona ocasió per recollir propostes i suggeriments de la
gent del poble per, entre tots, fer política municipal i decidir el futur de Pontós.
Us animem a assistir-hi! diumenge 18 de Febrer a les 11h al local social.

REUNIÓ OBERTA DE L’EQUIP DE GOVERN

Cada dimarts a les 14:45h a la Plaça Dra. Maria Pou podràs rebre sessions dirigides
d’exercici físic. 

DURADA:  45 minuts
ACTIVITAT: Estiraments, coordinació, jocs de movilitat entre d’altres.

SESSIONS DIRIGIDES D’EXERCICI FÍSIC



La primera menció documental  que
es té de la creu és de l'any 1904, quan
l'alcalde de Pontós, Baldiri Hera,
d'acord amb els Germans Maristes, va
traslladar la creu per poder donar
més espai per a la circulació dels
carruatges.

En un dels escuts superiors
ornamental, hi ha un gravat amb
data del 1598.

Després de la Guerra civil, sent
alcalde Narcís Granollers, es va

CARRER DE LA CREU

“La creu de terme o peiró és
una creu monumental,
habitualment de pedra, que
s'ubicava prop de l'entrada
de poblacions o monestirs o
vora els camins”

Fotografiat l’any 1925
Arxiu de l’Institut d’Estudis Catalans.

Ajuntament de Girona-CRDI (Fons Joan Subias i Galter) 

A R X I U   H I S T Ò R I C

El carrer de la Creu rep el nom per la creu de
pedra, que fins el 1904, es trobava en l’inici
mateix del carrer principal i que actualmente
es troba ubicada a la plaça dels Germans
Maristes.

Aquesta fotografia és una de les finalistes de la votació popular que es va fer al local social el passat 2 de desembre.

Josep Salvany i Blanch 1919

 recuperar el fus amb el peu i s’hi va
posar una creu de ferro.
Posteriorment vers el 1969 mitjançant
un subscripció popular que recollí
8.348 pessetes, l'alcalde Sebastià Quer
 refé la creu de pedra aprofitant el que
quedava del fus i del peu.

A principis del segle XXI, amb motiu
de la renovació de la plaça, es va
guardar uns anys fins que, l'any 2007,
durant l'alcaldia de Narcís Algam, es va
emplaçar en el lloc actual.
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Aquest desembre, a l'exposició de
fotografies del poble, cedides pels
veïns i veïnes en l'acte
d’homenatge al local social, es van
escollir, per votació popular, 10
imatges per decorar les parets de
l'Ajuntament i altres equipaments
municipals.
 
La fotografia més votada és
aquesta d'en Josep Simón, veí del
poble, pastor i segurament el
pontosí que més es coneix els
nostres camps, boscos, rierols i
camins. Com ell diu, 

“ ...si comptés  totes les passes que
he fet per aquestes contrades amb el
ramat, podria fer unes quantes
voltes al món.”

Butlletí d’ informació municipal  
Ajuntament de Pontós / Gener 2024  
https://pontos.cat/butlletins

Distribució: 100 exemplars 
Edita: Ajuntament de Pontós 
Redacció: Ajuntament de Pontós. 
Col·laboració: veïns de Pontós.
Fotografia de portada: Marc Costa
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Les obres de reforma del Local Social duraran fins a l'estiu. Per aquest motiu, aquest
any es posposa la festa de la vellesa a la tardor i la farem coincidir amb la
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